
 Anteckningar – Församlingsdialog 19-11-10

• Ewa inleder med att berätta om årets budgetarbete och att den egna verksamheten och 
begravningsverksamheten nu är två separerade.

• Calle tar upp församlingsarbetet med uppdelade kostnader för personal-
begravningsverksamhet-egen verksamhet.

• Marianne informerar om frivilliginsatser i de olika utskotten
• August – om biskopsvisitationen, där både den interna och externa utredningen i 

församlingen påtalade lågt medlemsantal. Yvonne menar att det är bl.a. detta som lett till den
framtida sammanslagningen med Värmdö och Gustavsbergs församlingar. När detta stundar 
vet vi dock inget om i nuläget. Angående detta uttrycker Gullewi en önskan om att 
församlingsmedlemmarna skall var med i det förberedande arbetet. Calle håller med och 
berättar samtidigt att sammanslagningen inte står högst på stiftets agenda just nu då det är 
annat som måste prioriteras. Enligt Yvonne gäller sammanslagningen området inom 
Värmdös kommungräns. Vidare om detta så planeras en dialog mellan kyrkorådens 
representanter i december i år.

• Agneta undrar vad vi kan göra för att öka antalet församlingsmedlemmar. Viktigt att alla är 
välkomna säger Yvonne utan att vi kräver medlemskap. År 2030 beräknas antalet 
församlingsmedlemmar vara nere i 40% av befolkningen. Barn- och ungdomsverksamheten 
är det vi alltid utgår i från. Vi ser ständigt över vad vi kan förändra och utveckla för att öka 
medlemsantalet

• Dag föreslår en eventuell framtida medlemsförening/stödförening/vänförsamling bestående 
av sommarboende som kanske har en större känsla för församlingen här, än den man är 
skriven i. På det viset skulle vi få ekonomisk stöttning. Det är dock inte möjligt enligt 
Yvonne då det strider mot riktlinjerna.

• Agneta undrar om barn- och ungdomsverksamheten har lett till någon ökning av 
medlemmar. Yvonne säger att så inte är fallet. Yvonne fortsätter med att berätta om vilket 
privilegium det är att tillsammans med Tommie få gå runt o skolan och informera eleverna 
om konfirmationsundervisningen.

            Olle undrar vad som är orsaken till medlems”tappet”. Det är till viss del skandaler som
            kommer via media tror Yvonne. Det är svårt att få reda på vilka faktorer som påverkar, det 
            finns ingen forskning inom området. Det kan också röra sig om ett ointresse enligt Yvonne. 
            Olle tror att det kan bero på att den gamla gudstron strider mot vetenskapen. Det finns också
            många från andra kulturer med helt annan tro. Marlené tror att församlingsenkäten som inte 
            är aktuell just nu p.g.a. sammanslagningen, på sikt kan ge svar på varför man lämnar 
            församlingen

• Björn informerar om gravstenarna på Djurö kyrkogård som skall genomgå ett 
”stabilitetstest” då det är många som är alltför instabila. Eventuella åtgärder därefter är 
gravrättsinnehavarnas ansvar.

• Barbro säger att kyrkan tagit annans mark i bruk i samband med att pumpstation installerats 
på Nämdö. Björn förklarar att där tomterna möts så kan grävning ha skett men inte 
installationen. Lantmäteriet kontaktas i november i år för att klargöra detta.

• En person från Sverigedemokraterna har avsagt sig sitt förtroendeuppdrag. Ingen ersättare 
finns.

• Kerstin undrar var man hittar det föregående protokollet från den tidigare 
församlingsdialogen. August Boj skrev protokollet men enligt Ewa fanns där osanningar och
felaktigheter och av olika anledningar försenades protokollet. Finns nu på hemsidan enligt 
Ewa.



 Karin undrar vad markeringen i lila vid ingången till kyrkan påvisar. Där planeras en 
askgravlund svarar Yvonne. Karin hoppas även att några från församlingen vill 
besöka mötesplats Stavsnäs i hyresgästlokalen onsdagar kl 17-19. Den 20/11 är det 
öppet hus med mat från Syrien och Palestina.

•  Karin ställer sig frågande till att församlingen ingår i nya avtal i samband med 
sammanslagningen. Calle menar tvärtom, d.v.s. att det blir svårt att påverka i efterhand.

• Det finns många, tror Marlené som är intresserade av kyrkan och församlingsdialogen utan 
att delta i det traditionella. Dag har en liknande uppfattning och tror att även om det är få på 
högmässan vill man ändå att kyrkan skall finnas där och att den är av stort värde för 
medlemmarna. Gertrud efterlyser inbjudan till församlingsdialog på anslagstavlan vid 
kyrkans grind. Nästa församlingsdialog planeras i Nämdö. Mer information om detta 
kommer i god tid på hemsidan.

• Inga undrar om man som kyrkvärd måste/bör inta nattvard. - Nej, svara Yvonne det är något 
mellan den som tar nattvarden och Gud.

Vid pennan
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